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Protokół Nr XXIX/08

z Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie
z dnia 30 października 2008 r.

Sesja trwała od godz.14.30 do godz. 18.00

Na ogólną ilość 15 radnych obecnych było 14 zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik
do niniejszego protokołu.

Ponadto w Sesji udział wzięli:

- Burmistrz Gminy Żychlin – Grzegorz Ambroziak
- Zastępca Burmistrza – Zbigniew Gałązka
- Sekretarz Gminy – Waldemar Bartochowski
- Skarbnik Gminy – Emilia Rajewska
- Kierownik Referatu Kultury Oświaty i Sportu – Halina Wiśniewska
- Radca Prawny – Waldemar Kardasz
- Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli wg załączonej listy obecności.

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej – Zofia Pilarska.

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej i Rady Powiatu, Burmistrza, Zastępcę
Burmistrza, Skarbnika, Sekretarza, Sołtysów, Kierowników jednostek organizacyjnych,
Kierowników Urzędu Gminy, Dyrektorów Szkół, Przewodniczących Zarządu Osiedli oraz
pozostałe osoby przybyłe na Sesję Rady.

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła quorum Sesji , a więc jej
prawomocności do podejmowania uchwał:

Radni otrzymali porządek obrad Sesji.

Przewodnicząca Rady wniosła zapytanie, czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do
przekazanego porządku obrad.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania zaproponowanego porządku obrad:

Za –                   11 radnych
Przeciw –           0  radnych
Wstrzymał się – 0  radnych

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad.
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Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski.

Zgodnie z regulaminem Rady w tym punkcie można zabierać głos również publiczności.

p. Krzysztof Graska – w związku z ogłoszeniem konkursu na dyrektora Ośrodka Domu
Kultury w Żychlinie, proszę o podanie pisemnej przyczyny zwolnienia z funkcji dyrektora p.
Ziółkowskiej.

p. Małgorzata Sobczak – 1. mam pytanie dotyczące odpowiedzi pana Marka Materki na
pismo, jakie było skierowane do Rady i pana Burmistrza w sprawie wysypiska śmieci. W
piśmie tym, które otrzymaliśmy od pana Materki zabrakło odpowiedzi na zarzut, iż śmieci nie
są ugniatane i przesypywane zgodnie z regułą wysypiska. Czy te zasady zostały wdrożone?
Bo żadna dezynfekcja nie załatwi sprawy, ponieważ nadal będą rozwijały się owady, insekty,
ponieważ nadal będą miały dogodne warunki. Nie ugniatanie śmieci powoduje, że gaz nie
ulatnia się w takiej ilości, by mógł zatruć insekty. Zresztą stacja w Skierniewicach stwierdziła
to samo.
2. Chciałabym uzyskać informację dotyczącą działalności Stowarzyszenia Rozwoju Gminy
Centrum działającym na rzecz obszarów wiejskich, którego jesteśmy członkami i płacimy
składki. Jakie inicjatywy są podejmowane z inicjatywy rynku rolnego. Bo jak wszyscy wiemy
rolnictwo jest w złej kondycji ze względu na gwałtowny spadek cen skupu a jednocześnie
wzrost kosztów prowadzenia tej działalności. Stowarzyszenie to działa w ramach związku
Gmin w związku z czym będą interesujące dla mnie jak i dla Państwa wszystkich informacje
dotyczące działalności związku Gmin, na które również płacimy składki. Jakie inicjatywy
inwestycyjne są podejmowane przez Związek Gmin, na rzecz naszej Gminy lub inwestycje?
3. Zgodnie z ustawą o Samorządzie Gminnym i Statutem Gminy, sołtysi czy przewodniczący
zarządu osiedli mogą zabierać głos również w czasie procedowania uchwał  może nie będę
miała takiej możliwości, dlatego teraz chciałabym zadać takie pytanie . A dotyczy to
procedowania na uchwałę nad wieloletnim planie modernizacji urządzeń wodno –
kanalizacyjnych.
Składam pytanie co kryje się pod zadaniem Nr 5 w tym planie: modernizacja stacji
uzdatniania wodociągów? Uważam, że brakuje tu zapisu uzupełniającego ten zapis w
poprzednim planie wieloletnim pn.: „modernizacja dróg z uwzględnieniem technologii  UV i
odmanganiania oraz czyszczenia zbiorników retencyjnych”. Uważam, że sprawa
odmanganiania naszej wody jest bardzo ważna ze względu, że mangan jest bardzo szkodliwy
dla zdrowia.
Proszę to potraktować jak wniosek Zarządu Osiedla Nr 1.
4. Jeśli zamieścicie bardziej szczegółowiej w planie wieloletnim to prędzej otrzymacie środki
z Unii Europejskiej. A to zadanie musi być finansowane z Unii Europejskiej bo Gmina sobie
z tym tematem nie poradzi, bo to są duże koszty.
5. Chciałam skorzystać, bo p. dyrektor jest obecny(p. Marek Materka). Czy wszystkie
budynki należące do zarządu ZGK zostały podłączone do sieci kanalizacyjnej. A pytam
dlatego, że zadanie było w poprzednim planie, a teraz do nie ma. Tak jakbym rozumiała, że to
już zostało sfinansowane, a także budynki były w ul. Narutowicza.
6. I jeszcze w zadaniu 10 uwzględnia się przebudowę rurociągu gminnego w Cukrowni
Dobrzeli. Mam pytanie czy można to parcytypowować w kosztach jeśli Gmina nie jest
właścicielem sieci.
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p. Robert Stasiak – około roku temu zadawałem pytanie na temat audytu zewnętrznego czyli
z punktu widzenia naszej Gminy tj. z kontroli wewnętrznej. Ponieważ jedną z podstawowej
funkcji Rady jest sprawowanie kontroli nad organem wykonawczym, bardzo bym prosił o
pisemną informację na temat wyniku kontroli wewnętrznej.

p. Józef Kowalski – 1. czy jest taka możliwość aby dokonać częściowej naprawy chodników.
Teraz jest zbyt późno na naprawę całości. I żeby zrobić to kompleksowo. Chodniki są w
tragicznym stanie i chodniki w niektórych miejscach albo ich nie ma, albo wystają ponad 10
cm ponad poziom. Najgorzej jest na ul. Łukasińskiego, Narutowicza, 1-go Maja. Dużo ludzi
przechodzi w tych regionach i wypadałoby zrobić choć częściowe przykładki chodników.
2. Do dyrektora ZGK. Ja wiem, że większość budynków do kanalizacji nie jest podłączonych
z administracji zleconych. I w końcu chciałbym się dowiedzieć konkretnie. Czy podłączymy
te budynki i kiedy, czy nie ma takiej możliwości i dlaczego?

p. Bogdan Głuszcz – po raz kolejny będę zabierał głos w tej samej sprawie – oznakowanie od
strony PKP. Kierowcy na tym skrzyżowaniu nie stosują się do przepisów ruchu drogowego
narażając jednocześnie najmłodszych uczestników drogi, dzieci, które korzystają z przejścia
na tym skrzyżowaniu idąc do szkoły. Powinno by tam dodatkowe oznakowanie typu: „Uwaga
dzieci”.
W Kutnie na ul Łąkoszynie można zaobserwować akcję bezpiecznego przeprowadzania
dzieci przez przejście.
Będąc w województwie poznańskim w okolicy Leszna, w pobliżu szkół na przejściu dla
pieszych wbudowane były podwyższenia, gdzie kierowcy musieli zwolnić do określonej
prędkości.
Bardzo bym prosił o oznakowanie tego skrzyżowania.

p. Andrzej Szymański – 1. popiera ten wniosek, zresztą przedstawiony był na poprzedniej
Sesji i prosił o wyznaczenie jakiegoś człowieka z robót interwencyjnych, by w godzinach
szkolnych przeprowadzał bezpiecznie dzieci przez przejścia w okolicach szkół.
2. Teraz chciałem poruszyć sprawę ul. Narutowicza. Było składane pismo z działkami
przyległymi do ul. Narutowicza. Tymi zarośniętymi tzn. „kurzą jamą”. Jest tam wiemy co
jest. I mam pytanie. Jakie Zarząd podjął kroki. Czy jakieś sprawy są podjęte?
3. Następna sprawa, na tym odcinku krótkim nie ma kanalizacji. Sprawa jest znana, bo
przedstawiona była p. Anyżce. To jest odcinek raptem 200 m. Wiem, że to jest prywatna
posesja, ale ten odcinek jest wizytówką wjazdu do miasta. Bardzo bym prosił abyśmy ta
sprawę jak najszybciej załatwili.
4. Rok temu temat był napięty. Temat nie przyłączonych trzech gospodarstw. Usłyszałem
odpowiedź od Burmistrza i Zastępcy, że sprawa jest załatwiona, że podpisaliście państwo
stosowne dokumenty i będzie wszystko załatwione. Do tej pory te osoby są nie podłączone.
Wypadałoby chociaż poinformować te osoby co będzie tam robione.
5. Następna sprawa to jest : proszę o przedstawienie jakie koszty ponosimy z kanalizacją przy
części Dobrzelina i ul. Dworcowej – tej inwestycji, która robiona była z Związku Gminy.
Proszę powiedzieć, jakie koszty poniesiemy i czy ta kanalizacja jest w ogóle zakończona?
Czy jest po prostu koniec, po inwestycji?
6. Jesteśmy na półmetku naszej działalności i wypadałoby przedstawić jaką pozycje w
rankingach gmin, nasza Gmina ma zaszczytny cel posiadać. Jak to wyglądało to 2 lata temu w
chwili obejmowania jeszcze przez poprzednika i w chwili przejęcia władzy, przez obecną
kadrę.
7. Czy w naszej Gminie mamy taką komórkę, która zajmuje się marketingiem i reklamą
naszej Gminy? Jakie są jej osiągnięcia i sukcesy.
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8. Czy mieliśmy zaproszenie na dożynki wojewódzkie? Jeśli tak – Burmistrz – nie mieliśmy –
w takim razie ktoś nas lekceważy w województwie. Czemu Gmina Żychlin została pominięta,
a inne mniejsze Gminy uczestniczyły w dożynkach.

p. Józef Kowalski – chodzi o znak zakazu zatrzymywania się na ul. Narutowicza. Kiedyś on
tam był, a teraz nie ma. Chciałbym wiedzieć kto ten znak zlikwidował, bo w sobotę jak ludzie
zaparkują po jednej stronie to są trudności z przejazdem.

p. Robert Stasiak – nawiązuje odnoście obliczenia przez Zarząd liczby uczniów
uprawnionych do czynnego i biernego głosowania z liceum i gimnazjum.

Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach.

a) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żychlin na rok 2008 oraz zmiany Uchwały
Nr XIX/101/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 5 marca 2008 r. w sprawie uchwalenia
budżetu gminy Żychlin na rok 2008 i zmiany  Uchwały Nr XXVI/140/08 Rady Miejskiej
w Żychlinie z dnia 19 sierpnia 2008 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy
Żychlin na rok 2008 oraz zmiany Uchwały Nr XIX/101/08 Rady Miejskiej w Żychlinie
z dnia 5 marca 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zychlin na rok 2008.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały

Zofia Pilarska – Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących poszczególnych Komisji
o przedstawienie opinii do powyższego projektu.

1. p. Jadwiga Melcher – 4 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
2. p. Teresa Kubicka – 3 za i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały
3. p. Roman Ostasz – 3 za – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały
4. p. Elżbieta Tarnowska – 3 za i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała

projekt uchwały.

Czy są uwagi do powyższego projektu uchwały?

p. Marek Jędrzejczak –  na początku chciałem się spytać p. Skarbnik w sprawie formalnej.
Jest tu dodana Uchwała Nr XXVI/140/08 Rady Miejskiej z 19 sierpnia a my ostatnią zmianę
w budżecie wprowadzaliśmy 22 września i jest to Uchwała Nr XXVII/145/08. Czy nie
powinien to być ten Nr Uchwały z 22 września?

Skarbnik – nie. To jest dobrze napisana Uchwała z 19 sierpnia zamiast „wynagrodzenia”
wpisałam zwrot „wydatki rzeczowe”. To dotyczy dokładnie Uchwały z 19 sierpnia Nr
XXVI/140/08.

p. Marek Jędrzejczak – co jest powodem, że dokładamy kwotę 72 500 zł zwiększenia
środków finansowych przeznaczonych na zadania inwestycyjne „ modernizacja budynku przy
ul. Barlickiego 15”. Pytam się, ponieważ w Uchwale z 27 czerwca dokładaliśmy również
45 000 zł a w uzasadnieniu było napisane, że w związku z roztrzygnięciem przetargu na
845 000 zł. Rozumiem, przetarg był roztrzygnięty , dokładamy. Ale teraz co jest powodem, że
znowu dokładamy do tego 72 500 zł?
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Zastępca Burmistrza – do tego w ogóle jest powołana odrębna komisja. Pamiętają Państwo
Sesję, na której mówiliśmy, że my zwiększymy wtedy wartość zadania. Sugerowałem, że jeśli
zajdzie konieczność zmiany wartości zadania o dodatkowe środki, które muszą zaistnieć w
obiekcie – dlatego teraz zwiększamy o tę kwotę. Środki dodatkowe potrzebne są na
przymurowywaniu, tzn. przy pracach związanych z orynnowywaniem budynku, okazało się,
że mury były wybudowane na szerokość jednej cegły. A dziś chcąc przesunąć rynny by zrobić
ocieplenie należało rozszerzyć. Doszliśmy, że przemurujemy na szerokość kolejnej cegły.
Dach, już w momencie odbioru budynku były już wyraźne ślady przeciekania. Są ślady
zwisów wody. Wypadałoby zrobić dach, by za rok nie wrócić do remontu.
Ta kwota wynikła z wykonania robót dodatkowych.

p. Marek Jędrzejczak – rozumiem, że będzie sprostowanie do umowy aneksem.

Zastępca Burmistrza – tak, aneksem zgodnie z procedura zamówień publicznych. Są to
roboty ukryte i aby to zrobić należałoby to poczynić metodą odkrywkową – badać
poszczególne elementy budynku. Jest to niecałe 10% co do wartości inwestycji.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania za pojęciem projektu uchwały.

Za –                      8 radnych
Przeciw –             4 radnych
Wstrzymało się – 1 radny.

P. Zofia Pilarska stwierdziła, że Rada uchwałę przyjęła.
Nr Uchwały XXIX/151/08.

b) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację zadania inwestycyjnego pn.:
„Modernizacja bazy oświatowej – Budowa Sali Gimnastycznej przy Szkole Podstawowej
w Grabowie” zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na 2008r.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.

P. Zofia Pilarska – poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie
opinii do powyższego projektu uchwały:

1. p. Jadwiga Melcher – 4 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
2. p. Teresa Kubicka – 4 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
3. p. Roman Ostasz – 4 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
4. p. Elżbieta Tarnowska – 7 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Czy są uwagi do powyższego projektu?

p. Andrzej Szymański – chcę wyrazić pogląd czysto techniczny. Nie dawno jak wczoraj
otrzymałem taką informację z hali, która jest pobudowana w tym systemie i muszę zwrócić tu
uwagę na jedną rzecz. W okresie zimy jest zimno a w okresie lata nie ma czym oddychać.
Więc w projekcie nie wiem, czy Państwo wzięliście pod uwagę założenia klimatyzacyjne.
Czy to jest dopełnione do samego końca. Chciałbym aby ta sala jak najszybciej powstała,
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dlatego mam pytania dotyczące funkcjonalności ten hali, bo słyszałem, że w tej hali źle się po
prostu funkcjonuje.

Burmistrz – Szanowni Państwo. Oczywiście zanim po wielu miesiącach podjęliśmy decyzję,
że będziemy korzystać z  tego rodzaju technologii, zaciągnęliśmy informację od
użytkowników jak ta hala sprawuję się w różnych warunkach. Byliśmy na Pomorzu w
Poznaniu oraz tam gdzie hale powstały przez inwestora, który będzie budował u nas w
Grabowie taką hale. I nie spotkałem się z tym, żeby tam były kłopoty termiczne. Sytuacja
była taka, że hala przed 3 laty już przeszła test zimy, jak były 20 stopniowe mrozy. Byliśmy
świadkami tam na miejscu jak uczniowie uczestniczyli w zajęciach w krótkich strojach a
temperatura na sali wynosiła +15 stopni. Jest to temperatura optymalna dla ćwiczącego
dziecka. Nie było również żadnego kłopotu z ogrzewaniem hali. Nie było one aż tak wysokie,
nie wymagały większych nakładów finansowych na ogrzanie hali. Dlatego mogę Państwa
uspokoić, że ta kwestia była przez nas jak najbardziej sprawdzona i badana. Natomiast druga
kwestia – temperatura, w Grabowie jest wprowadzona innowacja odsłaniania ścian.
Dokonaliśmy sprawdzenia w dwóch miejscach. Zapewnia konfortowe warunki uczniom
korzystania w trakcie lata ze świeżego powietrza – uniesienie fragmentu ścian. Tych obaw
powinniśmy spokojnie uniknąć. Mogę zaproponować numery telefonów w te miejsca gdzie
taka konstrukcja jest wybudowana aby sprawdzić jak funkcjonuje.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania za podjęciem projektu uchwały.

Za –                     12 radnych
Przeciw –             0 radnych
Wstrzymało się – 0 radnych

Burmistrz –  aby  rozwiać wątpliwości  co  do  jakości  funkcjonalności  tej  sali.  Ta  jakość nie
jest pogorszona ze względu na unoszone ściany. Podłoga, drabinki, kosze będą tradycyjne
jakie są w standardowych salach sportowych. Nie ma takiej obawy, że jest jakaś niewygoda w
korzystaniu.

P. Zofia Pilarska stwierdziła, że Rada uchwałę przyjęła.
Nr Uchwały XXIX/152/08.

c) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i
urządzeń kanalizacyjnych.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.

P. Zofia Pilarska – poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie
opinii do powyższego projektu uchwały:

1. p. Jadwiga Melcher – 3 za 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

2. p. Teresa Kubicka – 4 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
3. p. Roman Ostasz – 3 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
4. p. Elżbieta Tarnowska – 3 za i 1 wstrzymujący się– pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały.

Czy są uwagi do powyższego projektu?
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p. Marek Jędrzejczak – p Małgorzata uprzedziła mnie z zapytaniem. Pozwoliłem wyjąć
sobie Uchwałę ta z 31 sierpnia 2006 r. i właśnie w tym zadaniu modernizacja dróg z
uwzględnieniem  technologii UV i odmanganiania oraz czyszczenia zbiorników retencyjnych.
Tak mówiła poprzednia Uchwała z 2006 r. A w tym projekcie uchwały mamy modernizacji
uzdatniania wody. Lecz patrząć się na koszty wtedy było 700 000 zł Teraz mamy na ten cel
225 000 zł na czym będzie polegała ta modernizacja. Czy będzie to odmanganianie, czy
będzie ta technologia UV. Jak to wszystko będzie wyglądać?

Zastępca Burmistrza – na Komisji Państwu przedstawiałem, że te zadania, które są ujęte w
wieloletnim planie modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, w
modelu finansowym zapisane są środki pochodzące albo z taryfy albo z budżetu Gminy
Żychlin. Z czego nasz Gmina nie ma podpisanej umowy z dotacji z instytucji dysponującymi
środkami z Unii Europejskiej. Jest uwaga przy ty zadaniu, że nie ma dofinansowania z
środków z Unii Europejskiej. Ta kwota jest zabezpieczenie środków własnych gminy. I to jest
konsekwenkcja tego zadania. Odmanganiania nie będzie bo na razie nie ma środków, jeśli za
rok pojawią się wolne środki to na pewno będziemy realizować to zadanie.

p. Roman Ostasz – na wspólnej Komisji Zastępca Burmistrza stwierdził, że wieloletni plan
jest obowiązkiem ustawowym w celu dostarczania wody i ścieków. Konsekwenkcją tego
planu będzie podwyżka taryfy za wodę. Mnie interesuje, dlaczego podwyżka, bo przecież
wszyscy mieszkańcy podatki płacą i jaka to będzie kwota. Bo już spółdzielcy się martwią i
pytają. Jaka to będzie wielka podwyżka.

Zastępca Burmistrza – wszyscy razem stwierdziliśmy, że takiej podwyżki nie możemy
przekazać. A podstawą skalkulowania taryfy jest zabezpieczenie wszystkich kosztów
związanych z funkcjonowaniem tego zakładu, jak również związanych z modernizacją
urządzeń wodociągowych. Czyli tych urządzeń, które służą dostawie wody i odbiorowi
ścieków. W związku z powyższym, żeby móc wypełnić wszystkie zobowiązania ZGK
konieczne jest skorumpowanie w poszczególnych grupach taryfowych jakie są ponoszone
koszty - kwoty. I jakie należy przeprowadzić modernizacje urządzeń, jakie są w posiadaniu
tego zakładu i dopiero suma tych wszystkich kosztów ustala się taryfy.
Trudno mi w tej chwili powiedzieć na temat wysokości nowej taryfy. W listopadzie będziemy
mieli już gotową cenę taryfy.

P. Marek Jabłoński – wniosek taryfowy został złożony do zarządu. Zarząd teraz ma czas by
się z nim zapoznać i dopiero później na pewno zostanie przedstawiona Państwu. Jest sprawa,
że firma, która sporządza plan taryfy( robi to firma zewnętrzna abyśmy nie zostali posądzeni
o jakieś oszustwa) są gotowy na spotkanie z Państwem aby wytłumaczyć dokładnie. To jest
kwestia 2, 3 tygodni.

p. Marek Jędrzejczak -  w związku z wypowiedzią Burmistrza pozwoliłem sobie sięgnąć do
sprawozdania dokonania budżetu za 2007 r. i wynik na wodzie było 68 000 dodatni a na
wodnej kanalizacji ponad 200 000 na plusie, czyli był to normalny zysk. Dlatego nie wiem
czemu mają być jeszcze podwyżki taryfy?

p. Roman Ostasz –  mnie  po  prostu  interesuje,  bo  skoro  p.  Marek  Jabłoński  dał takie
informacje zarządowi, to Zastępca Burmistrza może później sięgnąć i powiedzieć pod koniec
jakie obliczenia założył Dyrektor ZGK. Bo taka odpowiedz, jest po prostu wymigająca.
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p. Marek Jabłoński – chciałem dodać, że środki jakie są w planie wieloletnim nie
odzwierciedlają w 100 % środków ponoszonych w zakładzie. To są tylko koszty wynikające z
tych zadań. A nie ma np. płać na podwyżki pracowników zakładu.

Zastępca Burmistrza – nie mogę Państwu teraz podać tej stawki, bo jeśli ustalicie Państwo
inaczej ten wieloletni plan, to stawka jaką ja podam będzie już nie adekwatna.

p. Robert Stasiak – jedna z podstawowych naszych argumentacji jest ile naprawdę wzrośnie
woda i my nie możemy nie wiedzieć tej stawki choć w przybliżeniu. Bo to rzutuje na stawkę
wody w całej Gminie. Niepokoi mnie jeszcze druga sprawa. Przecież w 2009 r. ma być
budowany pierwszy budynek TBS-u i najprawdopodobniej oni będą wymagać od nas, o ile
się nie mylę, żebyśmy im odstąpili odpowiednio przygotowany teren i tak jakiś wkład Gminie
jest potrzebny, na pewno jeśli chodzi o ogrzewanie. I chciałem zapytać czy to jest
przewidziane w tym planie ZGK, a jeżeli tak czy to znowu nie wzrośnie na kolejne
podwyższenie taryfy za wodę.

Zastępca Burmistrza – ten wieloletni plan dotyczy dostarczenia wody i odprowadzania
ścieków. Natomiast nie dotyczy doprowadzania ciepła. Jeśli chodzi o TBS, wnioskodawca na
własny koszt przygotowuje przyłącze. Natomiast zakład jest przygotowany.

Burmistrz –  uzupełniając  wypowiedź p.  Gałązki,  że  ta  nasza  woda  czy  koszty  ścieków  są
najdroższe. Patrzymy porównawczo na inne Gminy powinniśmy konsekwentnie patrzeć na to
co się dzieje wokół. Wszędzie się mówi o wzroście cen za wodę, odprowadzanie ścieków.
Możemy spodziewać się wkrótce 200 – 300 % podwyżki. To jest tendencja ogólno rynkowa.
Planując wieloletni plan staraliśmy się nie dociążyć domowego budżetu mieszkańców Gminy
drastycznie. Należy zdawać sobie sprawę, że sieci w naszej Gminie są w złym stanie, i że w
momencie napraw będziemy napotykać na ogromne koszty związane z naprawą.

p. Andrzej Szymański – zgłasza wniosek formalny o wprowadzenie15 minutowej przerwy.

Zastępca Burmistrza – przedstawię proponowane stawki za wodę (ceny netto) :
I gr. (gospodarstwa domowe)  woda – 0,70 gr     ścieki – 1,00 zł }+podatek VAT 7%
II gr. ( przemysł i inne)   woda – 0,79 gr   ścieki – 1,46 zł }+podatek VAT 7%

p. Bogdan Głuszcz – uważam, że po tych rozważaniach stawek za wodę i ścieki należy się
przyjrzeć gospodarowaniu tymi mediami. Mianowicie ile wody wyprodukowano a ile
ścieków odprowadzono. I jaka jest różnica. Bo my ponosimy koszty i korzystamy,
oczywiście, ci, którzy są przyłączeni z dobrobytu kanalizacji.

p. Roman Ostasz – do Dyrektora ZGK ile w tej chwili jest za m3 ścieków i jakie pieniążki
pan pobiera i jaką stawkę za wodę z m3

p. Marek Jabłoński – woda – 2,69 m3
                                   ścieki – 2,43 m3

p. Andrzej Szymański –  to  jest  uderzające  w  tych,  którzy  prowadzą działalności
gospodarcze. Przekonamy się jak to będzie wyglądało za 2 lata. Uważam , że na naszym
terenie jest dużo nieuczciwości i nielegalnego korzystania z tego wszystkiego.
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania za podjęciem projektu uchwały.

Za  -                      8 radnych
Przeciw  -             4 radnych
Wstrzymało się  - 2 radnych

P. Zofia Pilarska stwierdziła, że Rada uchwałę przyjęła.
Nr Uchwały XXIX/153/08.

d) powołania Młodzieżowej Rady Gminy Żychlin oraz nadania jej statutu.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.

P. Zofia Pilarska – poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie
opinii do powyższego projektu uchwały:

1. p. Jadwiga Melcher – 2 za  – pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały
2. p. Teresa Kubicka – 3 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
3. p. Roman Ostasz – 2 za i 1 przeciw – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały
4. p. Elżbieta Tarnowska – wnosi o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały w części

dotyczącej ilości rozłożonych mandatów między szkołami.

Czy są uwagi do powyższego projektu?

p. Bogdan Głuszcz –  prosi o uzasadnienie takiej propozycji.

p. Robert Stasiak – według danych, które mieliśmy na posiedzeniu Komisji szacowaliśmy,
że liczba mandatów przydzielonej danej grupie uczniów nie była proporcjonalna do tej liczby
uczniów, czyli wtedy z całokształtu  uczniów Liceum Ogólnokształcącego  były przydzielone
3 mandaty, dla  400 uczniów przy Zespole Szkół było przyznanych tylko 6 mandatów.
Podział mandatów był nie proporcjonalny co do tych uczniów, którzy mają bierne i czynne
prawo wyborcze. W związku z czym Komisja Oświaty zaproponowała takie zmiany. Wczoraj
zarząd prosił o informacje dokładnej liczby uczniów, którzy maja czynne i bierne prawo
wyborcze i uczęszczają do szkół na terenie Gminy Zychlin.

Burmistrz- słowem wstępu, możemy podejmować się pewnego liczenia, statystyki. Jednak
mamy do czynienia z pewnymi grupami młodzieży i rzeczywiście my nie do końca tą
statystyką się posługiwaliśmy. Podeszliśmy w wyniku dyskusji, która miejsce na jednej
Komisji. Chciałem Państwu przedstawić, że w Gimnazjum uczniów jest 401 z czego 348 ma
czynne prawo wyborcze. W Liceum Ogólnokształcącym jest 71 uczniów z czego 65 ma
czynne prawo wyborcze. W Zespole Syk5. jest 400 uczniów  z czego 325 ma czynne prawo
wyborcze. I teraz patrząc na statystyki wypadałoby do Liceum przypada 1 mandat. A dołożyć
do Gimnazjum i Zespole Szkół. Wyglądało by to  7 – 1 – 7. Natomiast inna idea temu
przyświecała. Idea tej samorządności, przekazania młodzieży myśli demokratycznej,
umożliwienia im życia w świecie samorządu. I to mi przyświecało przy tym podziale
mandatów 6 – 3 – 6. Dlatego ja utrzymuje swoją propozycję.
Będą drobne korekty w statucie, otóż w § 3  pkt 7 dołączono sformułowanie : „ współpraca
przy organizowaniu życia kulturowego młodzieży” na str. 2 w § 5 brakowało wypunktowania.
W  §  6  w  nazewnictwie.   Na  str.  3  w  §  8  brakowało  wypunktowania.  W  §  21  zmiana
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nazewnictwa. Doprecyzowanie w § 38 oraz pkt. 2 w § 61 jest wzbogacony o oświadczenia
rodziców kandydata. O wyrażenia zgody rodziców na udział kandydatka w pracach rady w
tym w pracach odbywających się poza szkołą.

p. Elżbieta Tarnowska – do Dyrektorów Szkół, czy mieli jakiś zastrzeżenia do podziału
mandatów. Czy wspólnie było to ustalone.

Dyrektor Liceum Ogólnokształcącego p. Mazurek – było rozpatrywane pod względem
poziomu rozwoju młodzieży uczącej się w szkołach. Jesteśmy na stanowisku takim, że
pobieramy propozycję Burmistrza.

p. Robert Stasiak – pragnie przedstawić następujące tezy, że nie widzi powodu żeby jeden
Zespół Szkół a drugi zespół należałoby traktować jako dwie odrębne szkoły. W moim
przekonaniu nie jest to sprawiedliwe. Jeżeli byśmy potraktowali tak samo Jeden jako Zespół
Szkół i drugi jako Zespół Szkół, to byłoby sprawiedliwie, albo każdą szkołę oddzielnie.
Natomiast traktowanie tego w ten sposób jest niesprawiedliwe. Również w statucie
Młodzieżowej Rady Gminy jest szereg błędów formalnych, które należy poprawić.
§ 2 pkt. 3
§ 21
§ 61.
Składam pierwszy wniosek, aby poprawić te błędy
Składam drugi wniosek aby zastanowić się nad podziałem i podtrzymuję propozycję Komisji
Oświaty.

Burmistrz – oczywiście błędy zostaną poprawione:
§ 3 pkt 11 wstawienie spójnika społecznym i kulturalnym Gminy Żychlin.
§ 21 skreślić słowo gimnazjalnych.
§ 61 kandydata nie mającego prawa do czynności prawnych i ci niepełnoletni i ci, którzy mają
odebrane prawa.

Proporcje jakie są przedstawione są moim zdaniem w zgodzie z naturą. Jest grupa dzieci
starszych  i  grupa  dzieci  młodszych.  Jest  to  pewnie  eksperyment  z  naszej  strony.  I  jeśli  coś
będzie nie tak, to będziemy mogli wprowadzić zmiany w statucie.  Nie mamy wpływu na to
jacy uczniowie z jakich osiedli, okręgów zostaną wybrani.

p. Józef Kowalski – jest błąd w piśmie: powinno być do szkół gimnazjum a nie
gimnazjalnych.

p. Robert Stasiak – pan Burmistrz przedstawia różne propozycje. Proporcje są w zgodzie z
naturą. Sprawa z zaproszeniem Dyrektora Zespołu Szkół w Żychlinie. Na początku otrzymał
zaproszenie na sesję, natomiast w dniu dzisiejszym, otrzymał telefon aby już nie przychodził.
A jego stanowisko co do ilości rozłożonych mandatów jest takie jak i moje.
Burmistrz – nie wiem od kogo otrzymał taki telefon, bo zaproszenie zostało wysłane i na
pewno nie miał takiego telefonu żeby nie przychodził na dzisiejszą sesję. Młodzież ma
działać wspólnie, a my wprowadzamy już podział. Skutek najważniejszy to powołanie tej
rady i współpraca z młodzieżą.

p. Krzysztof Stefaniak – chyli czoła przed ideą powołania takiej Rady. Statystycznie można
ująć wszystko, ale statystyka nie będzie wybierać liderów. Bo to będą liderzy ze swoich
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środowisk. Dla mnie ważnym argumentem jest to co przedstawił Burmistrz. Wypracowano
pewien model. I jeśli się coś nie sprawdzi to zawsze mamy możliwość poprawienia tego.

Burmistrz – ze środowiska szkolnego nie miałem żadnego sygnały, że coś dyrektorom nie
odpowiada podział mandatów. Ja uczestniczyłem na wszystkich spotkaniach i dopiero teraz
usłyszałem od radnego, że nie podoba się ilość rozłożonych mandatów.

p. Jadwiga Melcher – riposta do wypowiedzi, że nie jednogłośnie Komisje przegłosowała
wniosek zmiany Komisji Oświaty.

1. Propozycja Burmistrza -  6  -  3  -  6
2. Propozycja Komisji Oświaty -  5  -  3  -  7

Przechodzimy do przegłosowania:

Propozycja Burmistrza:

Za -                     7 radnych
Przeciw -            1 radnych
Wstrzymał się -  1 radnych

Propozycja Komisji Oświaty:

Za -                      6 radnych
Przeciw –             0 radnych
Wstrzymało się – 0 radnych

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania za podjęciem projektu  z poprawkami nad
całością uchwały.

Za - 7 radnych
Przeciw -              6 radnych
Wstrzymało się -  1 radny

P. Zofia Pilarska stwierdziła, że Rada uchwałę przyjęła.
Nr Uchwały XXIX/154/08.

Burmistrz – jeżeli w życiu tej uchwała okaże się że popełniłem jakieś błędy, to będzie
możliwość ich naprawy. Na dzień dzisiejszy dziękuję, że taka uchwała przeszła i wchodzi w
życie.

e) wyznaczenie terminu pierwszych wyborów do Młodzieżowej Rady Gminy Żychlin.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.

P. Zofia Pilarska – poprosiła p. Burmistrza o zaproponowanie terminu pierwszych wyborów
do Młodzieżowej Rady Gminy Żychlin.

Burmistrz – 21 listopada 2008 r. (piątek)
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Czy są inne propozycje?

Przewodnicząca Rady poprosiła o wpisanie do projektu uchwały terminu zaproponowanego
przez p. Burmistrza.

Czy są uwagi do powyższego projektu?

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania za podjęciem projektu uchwały.

Za -                     7 radnych
Przeciw -            4 radnych
Wstrzymał się -  1 radny

P. Zofia Pilarska stwierdziła, że Rada uchwałę przyjęła.
Nr Uchwały XXIX/155/08.

f) zmieniająca uchwałę Nr XV/82/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 listopada
2007 r. w sprawie: „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na rok 2008”.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.

P. Zofia Pilarska – poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie
opinii do powyższego projektu uchwały:

1. p. Jadwiga Melcher – 2 za  – pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały
2. p. Teresa Kubicka – 3 za i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały
3. p. Roman Ostasz – 2 za i 1 przeciw – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
4. p. Elżbieta Tarnowska –  5 za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Czy są uwagi do powyższego projektu?

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania za podjęciem projektu uchwały.

Za -                       8 radnych
Przeciw -              3 radnych
Wstrzymało się -  1 radny

P. Zofia Pilarska stwierdziła, że Rada uchwałę przyjęła.
Nr Uchwały XXIX/156/08.
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Do p-tu 4. Informacja dotycząca organizacji roku szkolnego 2008/2009.

Przewodnicząca Rady – czy są uwagi do informacji dotyczącej organizacji roku szkolnego
2008/2009?

p. Zofia Pilarska – stwierdziła, że rada informacje dotyczące organizacji roku szkolnego
2008/2009 przyjęła.

Do p-tu 5. Przedstawienie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych przez
podmioty uprawnione do ich analizy.

Przewodnicząca Rady – czy są uwagi do przedstawionych informacji o złożonych
oświadczeniach majątkowych przez podmioty uprawnione do ich analizy?

p. Zofia Pilarska – stwierdziła, że Rada informacje dotyczące przedstawionych informacji o
złożonych oświadczeniach majątkowych przez podmioty uprawnione do ich analizy przyjęła.

Do p-tu 6. Informacje z pracy Burmistrza za okres od 11 września 2008 r.
do 17 października 2008r.

Przewodnicząca Rady – czy są uwagi do przedstawionych informacji z pracy Burmistrza za
okres od 11 września 2008 r. do 17 października 2008 r.

p. Zofia Pilarska – stwierdziła, że Rada informacje dotyczące informacji z pracy Burmistrza
za okres od 11 września 2008 r. do 17 października 2008 r. przyjęła.

Do p-tu 7. Odpowiedzi i zapytania.

Przewodnicząca Rady – prosi o udzielenie odpowiedzi z Sesji z 15 października 2008 r.

Burmistrz Gminy Żychlin :
1) Naprawa chodnika – systematycznie rozpoczną się naprawy chodników we wskazanych
miejscach, w których należy dokonać odnowy.
2) Sprawa ruchu drogowego (p. Głuszcz) – w obecnej chwili zostały podjęte pierwsze
działania w tej sprawie. Nawiązaliśmy kontakty z ludźmi z ruchu drogowego , gdzie nasi
pracownicy, którzy mieliby przeprowadzać bezpiecznie dzieci przez przejścia dla pieszych
zostaną poddani szkoleniu. Koszt przeszkolenia jednej osoby wynosi ok. 400 zł. Poza tym,
został przegłosowany projekty uchwały o zakupie miernika prędkości. W wyniku czego
policjanci mają zwiększyć patrole w rejonach szkół.
3) Kwestia : ile środków zewnętrznych uzyskała Gmina. W 2007 r. by ł to rok dla  Gmina
Bedlno rokiem martwym. Pozyskała środki w wysokości 270 000 zł a nie jak twierdził radny
p. Szymański 1 000 000 zł.

Przewodnicząca Rady -  prosi o pisemną odpowiedź dla p. Małgorzaty Sobczak na zadane
pytania.
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Odpowiedzi z dzisiejszej Sesji:

1)  Jeżeli  chodzi  o  dofinansowanie  z  Unii  Europejskiej,  to  nie  jest  prawdą,  że  musi
dofinansować naszą Gminę tylko dlatego, że Gmina chce poprawić warunki bytowe. I żadna
zmiana sposobu działania nie spowoduje dofinansowania środków pochodzących z Unii
Europejskiej.
2) Stowarzyszenie i związek Gmin – w tym momencie jesteśmy na rozdrożu. Członkowie
związku Gminy muszą zastanowić się nad jego dalszym finansowaniem. Obecnie jako Gmina
musimy skupić się nad dofinansowaniem np. szkoleń.
3) Sprawa marketingu w Gminie Żychlin – jak najbardziej są osoby zajmujące się promocją i
marketingiem w naszej Gminie. Jeżeli chodzi o osiągnięcia i dane dotyczące rankingu, na
którym miejscu znajduję się obecnie Gmina Żychlin, przygotujemy takie informacje,
ponieważ na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć na zadane pytanie.
Jeżeli chodzi o zaproszenie na Dożynki wojewódzkie, to jako Gmina Żychlin takiego
zaproszenia nie otrzymaliśmy.
Otrzymałem jako Burmistrz, jednoosobowo, zaproszenie na tegoroczne dożynki
wojewódzkie.

p. Andrzej Szymański – czemu przy głównej ul. Narutowicza, droga wjazdowa, wizerunek
miasta nie ma podciągniętej nadal kanalizacji? Sprawa dotyczy przyłączenia trzech
gospodarstw.

Zastępca Burmistrza – odpowiedź jest prosta. Oczywiście wszelkie dokumenty zostały
przygotowane zaraz po rozmowach w sprawie przyłączenia tych gospodarstw, natomiast do
dnia dzisiejszego mieszkańcy nie wyrazili takiej woli. Budując sieć , budujemy ją dla tych,
którzy jej potrzebują i wyrażają chęć podłączenia do niej. Do dnia dzisiejszego w Urzędzie
pojawią się mieszkańcy, którzy nie chcieli zostać podłączeni.

p. Marek Jabłoński – przy ul. Narutowicza od mostu nie ma kanalizacji. W obecnej sytuacji
nie ma możliwości bezproblemowo wybudować dalszy jej ciąg. Budowa kanalizacji
zakończyła się od ul. Dobrzelińskiej do Zespołu Szkół. Na dzień dzisiejszy nie można
przeprowadzić rury kanalizacyjnej na terenie zakładu „Emit”. To jest bardzo kosztowne
zadanie inwestycyjne. Mamy natomiast już gotowe zadanie do realizacji w północnej części
miasta - jest to koszt szeregu 6 000 000 zł. Jeśli nie otrzymamy dofinansowania do tego
zadania to już wiadomo, że jego realizacja odciągnie się w czasie.

Do p-tu 8. Sprawy różne.

1. Przewodnicząca Rady -  w związku z odbytym w dniu 13 października 2008 r. wspólnym
posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej podczas którego uczestniczyli mieszkańcy bloku przy ul.
Dąbrowskiego 6 i po wysłuchaniu ich argumentacji oraz argumentacji Burmistrza tj. nie
przygotowania projektu uchwały co do sprzedaży mieszkań komunalnych położonych w
bloku przy ul. Dąbrowskiego 6 na rzecz ich najemców, składam do przegłosowania wniosek
formalny o podtrzymanie dotychczasowego stanowiska Rady zajętego na sesji w dniu 27
czerwca 2008 r.



15

Przechodzimy do głosowania:

Za -                       8 radnych
Przeciw -              3 radnych
Wstrzymało się -  1 radny.

2. Pismo od p. Krzysztofa Graski – w związku z ogłoszeniem konkursu na dyrektora
Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Żychlinie proszę o pisemne
podanie przyczyny zwolnienia ze stanowiska dyrektora MGOKSiR p. Teresy Ziółkowskiej.
3. Pismo p. Andrzeja Szymańskiego – w związku z toczącym się tematem w sprawie
składowiska w Żychlinie wnioskuję o jak najszybsze zwołanie posiedzenia Radnych Gminy,
Rady Nadzorczej oraz prezesa spółki „MIG-MA”. Jednocześnie wnioskuję o przygotowanie
pełnej informacji dotyczącej terminu i celu powołania spółki „MIG-MA”.
4. Pismo spółki „MIG-MA” do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Żychlinie w sprawie
ponowienia propozycji powołania Komisji , której działaniem będzie stwierdzenie czy w
powstających odpadach na Oczyszczalni występują insekty oraz opracowanie programu ich
zwalczania.
5. Pismo ZGK w Żychlinie do spółki „MIG-MA” – w sprawie odbioru odpadów
komunalnych. Że w odpadzie z oczyszczalni ścieków o nazwie ustabilizowany osad ściekowy
o kodzie 190805 mógł żyć i rozwijać się insekt o nawie prusak.
6. Pismo spółki „MIG-MA” do p. Marka Jabłońskiego – w sprawie dostarczenia przez
Zakład Wodociągów i Kanalizacji – Oczyszczalnia Ścieków w Żychlinie odpadu, w którym
znajdowały się insekty o nazwie prusak. Wobec powyższego zostaje wstrzymane
przyjmowanie odpadów z Oczyszczalni Ścieków.
7. Pismo spółki „MIG-MA” do p. Zbigniewa Gałązki – w sprawie przeprowadzonej przez
firmę „MARMAT” Zakład Specjalistyczny Dezynfekcji, Dezynsekcji i Deratyzacji w Kutnie
dezynsekcji i deratyzacji wysypiska i śmieci w Żychlinie i dokonano również dezynsekcji i
deratyzacji znajdujących się w pobliżu Ogródków Działkowych.
8. Pismo z Polskiego Czerwonego Krzyża – w sprawie przekazania środków finansowych,
rzeczowych lub żywności. Wpłat finansowych prosimy dokonywać na numer konta podany
wyżej do końca listopada bieżącego roku.

p. Marek Jędrzejczak – korzystając z dzisiejszego spotkania i obecności członków Komisji
Konkursowej na Dyrektora Domu Kultury chciałabym zapytać się wyniki.

Sekretarz – Komisja nie jest organem śledczym. Natomiast zastał zakończony II etap
konkursu.
I etap – dostaliśmy dwie propozycje kandydatury
Z II etapu Komisja sporządzi protokół, który po ogłoszeniu będzie do wglądu.

Burmistrz – jeżeli chodzi o budowę kanalizacji, to możemy być z  siebie zadowoleni. Jeśli
przetarg dojdzie do finału, ceny za materiały budowlane spadną w dół wtedy uda się nam
zrealizować zadanie po mniejszych kosztach.

p. Krzysztof Stefaniak – wszyscy jesteśmy mocno zmęczeni, dlatego chciałbym szybko
odnieść się do polemiki z dnia 15 października 2008 r. między mną a radnym p. Robertem
Stasiakiem.
Jeśli Burmistrz ma ochotę zabrać głos, to podnosi rękę a Przewodnicząca Rady udziela głosu.
Kwestia Statutu Gminy, proszę powiedzieć konkretnie, co należy mienić?
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W którym punkcie ten statut jest niepoprawny? Jesteśmy Radnymi i wszyscy uczestniczymy
w posiedzeniach Rady.
Uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Oświaty. Składałem wniosek,
by rozdzielić te posiedzenia. I nie rozumiem czemu to nie zostało zrobione.
Na ostatnim wspólnym posiedzeniu tych dwóch Komisji poruszył pan, p. Robercie Stasiak
temat młodzieży i kadry. Nie wolno nam wypowiadać się na temat która młodzież jest gorsza,
która lepsza. Wszyscy są jednakowi. Organem, który może wydawać opinie i wcząć
jakiekolwiek postępowanie co do oświaty, wyników nauki, kadry pracującej w danej
placówce jest Kuratorium.

p. Małgorzata Sobczak – jeśli otrzymuję dokumenty i materiały na Sesję, a na każdej nie
mogę uczestniczyć ze względów zdrowotnych, to chyba nie po to, by rzucić jej i nie
przeczytać. Proszę o poważne potraktowanie Przewodniczących osiedli i sołtysów
uczestniczących w posiedzeniach waszych obrad.  Skoro w punkcie zapytania i wolne
wnioski składam wniosek, to oczekuje że zostanie on przyjęty.

p. Andrzej Szymański – składam gratulację naszemu Sekretarzowi, że został wybrany na
przewodniczącego Komisji Rozwoju i Budżetu Rady Powiatowej w Kutnie.

Sekretarz – tak, Rada Powiatu w Kutnie wybrała mnie na Przewodniczącego Komisji
Budżetu i Finansów.

p. Robert Stasiak – Statut Gminy Żychlin nie odpowiada rzeczywistości. I oczywiście
postaram się przygotować to na następna sesję.
Odnośnie kwestii czy uczniowie są lepsi, czy gorsi  świadczą o tym wyniki egzaminów
zewnętrznych. Tam rzutuje fakt, że od paru ładnych lat szkoły prowadzone przez Gminy
osiągają dużo niższe wyniki od innych szkół.

p. Krzysztof Stefaniak -  czemu mówi pan, że młodzież jest lepsza i gorsza.
Przegłosowaliśmy właśnie piękną ustawę o Powołaniu Młodzieżowej Rady. A pan już skreślił
tych trzech uczniów, którzy zostaną wybrani z liceum.
Pan jest Wiceprzewodniczącym Rady, obowiązuje pan, według mnie odpowiednie dobieranie
słow. A w każdej wypowiedzi, zawsze jest ktoś oceniany przez pana. Tak nie powinno być.

Burmistrz – poszedłem do czynnika statystycznego. Dokonamy wszelkich starań, aby
Liceum podwyższyło poziom kształcenia. Zajmie to trochę czasu, ale postaram się aby wyniki
uczniów polepszyły się.

p. Mazurek – wicedyrektor Liceum – docenia starania o podwyższeniu poziomu szkół. Jeżeli
chodzi o osiągnięcia młodzieży, jest to temat rzeka, każda młodzież jest zupełnie inna. I
należy tu rozpatrywać każdego z osobna. Ministerstwo Oświaty wprowadza tzw. „wartość
dodatnią” w kontekście gimnazjum – jest to przyrost wiadomości i  umiejętności jaki uczeń
nabywa na danym szczeblu nauki.

p. Wysocki – dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 2 w Żychlinie.
Wyniki, którymi dysponujecie Państwo Radni nie należy ich tak tego rozpatrywać.
Należy zbadać dokładnie grunt, młodzież, która pobiera naukę w danej szkole, środowisko z
którego się wywodzi. Łatwo jest wygłaszać wyroki, wysuwać wnioski, ale gorzej jest w
rzeczywistości.
Chciałbym podziękować Burmistrzowi za dofinansowanie szkół na poziomie Gmin.
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Do p-tu 9. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady z dnia 22 września 2008 r.

Przewodnicząca rady – czy są uwagi do przedłożonego protokołu Nr XXVII/08
z dnia 22 września 2008 r.?

Przewodnicząca Rady - przystąpiła do głosowania za podjęciem protokołu z Sesji Rady
Nr XXVII/08 z dnia 22 września 2008 r.

Za -                      10 radnych
Przeciw -              0 radnych
Wstrzymało się -  0 radnych

Przewodnicząca Rady – stwierdziła, że Rada protokół przyjęła.

Do p-tu 10. zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady – na tym zakończyła obrady dzisiejszej Sesji, dziękuję Państwu za
przybycie.

Zamykam obrady XXIX Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie w dniu 30 października 2008 r.

                                                                                              Przewodnicząca Rady

                                                                                                   /-/ Zofia Pilarska

Protokolant

Martyna Tołczyk
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